
 

 

Antwoorden op de vragen van SP over aantal stembureaus Tweede 

kamerverkiezingen 2017: 

 

Vraag 1: Op basis van welke criteria is besloten om het aantal stembureau's (opnieuw) te verlagen? 

Het aantal stembureaus is niet opnieuw verlaagd. Het zelfde aantal stembureaus als bij het 

referendum is aangewezen. Bij het aanwijzen van stembureaus voor het referendum is destijds 

aangegeven om deze indeling ook bij volgende verkiezingen te hanteren. Volgens de Kieswet is 

het aanwijzen van stembureaus een taak van burgemeester en wethouders.  

 

Het was altijd een wens om de stemdistricten in de gemeente Doetinchem aan te passen. 

Sommige stembureaus voldeden niet meer aan het criterium deugdelijkheid en bij sommige 

stembureaus werd een relatief laag aantal stemmen uitgebracht. Bij het bepalen van het aantal 

stembureaus is rekening gehouden met factoren als bevolkingsdichtheid en de spreiding van 

dorpen en wijken en kostenefficiëntie. 

 

Vraag 2: Welke conclusies heeft het college getrokken uit de 'proef' met minder stembureau's bij het 

Oekraïne referendum? Op basis van welke gegevens zijn die conclusies getrokken? Waarmee zijn die 

gegevens vergeleken? 

De opkomstpercentage bij het referendum in april 2016 was 30,8%. Zoals bij het antwoord van 

vraag 1 reeds vermeld, er is gekeken naar de ligging van de stembureaus.   

Afhankelijk van het soort verkiezing ligt de opkomstpercentage gemiddeld tussen 50% en 75%. 

Bij het indelen van de stembureaus is gekeken naar het aantal uitgebrachte stemmen bij de 

vorige verkiezingen. Van belang is ook dat elke kiezer in elk stembureau in Doetinchem kan 

stemmen. 

 

Vraag 3: Is er onderzoek onder de inwoners gedaan naar de gevolgen van het verminderen van de 

stembureau's? Zo ja, wat was daarvan het resultaat? Zo nee, waarom niet? 

Er is geen onderzoek gedaan naar het verminderen van het aantal stembureaus. Na het 

referendum zijn er geen klachten ontvangen met betrekking tot het aantal stembureaus bij het 

referendum. Reden om aan dit aantal stembureaus vast te houden.  

 

Vraag 4: Welke besparing realiseert het college hiermee en waarop baseert het college dat deze 

besparing opweegt tegen het verlies aan deelnemers aan het democratisch proces? 

Er zijn minder stembureauleden nodig en er hoeven geen kosten gemaakt te worden met 

betrekking tot de huur van de locaties, inrichting en faciliteren van de stembureaus. Het aantal 

stembureaus is voldoende voor het aantal kiezers in Doetinchem. De bereikbaarheid en 

toegankelijkheid is niet in het geding.  Om het tellen van de stemmen te bespoedigen worden 

er bij ‘drukke’ stembureaus tellers benoemd.  De tellers krijgen hiervoor een kleine 

vergoeding. 

 

Vraag 5: Wat is de deadline om de beslissing met betrekking tot het aantal stembureau's en de locatie 

van stembureau's te wijzigen? 

Om een verkiezing goed te kunnen organiseren is het van belang dat de stembureaus uiterlijk  

1 januari 2017 bekend zijn.  Op 30 januari 2017 wordt het kiezersbestand gemaakt. Deze dag is 

bepalend of iemand wel of niet een stempas krijgt om te mogen stemmen.  Op de stempas 

staat het dichtstbijzijnde stembureau vermeld waar gestemd kan worden.  Maar een kiezer mag 

in elk van de 29 aangewezen stembureaus zijn stem uitbrengen.  
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